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Abstract 

Prof. Huang studied the relationship between Chiang Kai-Shek, Japan and the Chinese 

Communist Party. In the speech, he will talk about Chiang Kai-Shek’s state-founding 

blueprint and operational policy after Chiang gaining regime of nation.  

He will focus on when did the relationship between Chiang Kai-Shek and the Chinese 

Communist Party change. What did the Japan exercise influence to China in Encirclement 

Campaigns? When did the relationship between Chiang Kai-Shek and Japan change? And 

what was the change this triangle after Sino-Japanese War? 

 

 

 

 

 

 

 

Date: 2016 /04 / 25 (Monday) 
Time: 16:00-18:00 
Venue: E21-G052 

Language：Mandarin 

ALL ARE WELCOME 
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敵我之間的三角習題：蔣介石與日本、中共 

黃自進 教授 

（臺灣中央研究院近代史研究所） 

 
內容 

     以蔣介石、日本與中共的三角互動關係為研究線索，探討蔣在北伐成功，擔任國家領導中

樞以後,在面對中共與日本兩大強敵之際，他的建國藍圖與抗敵方針。 

     尤其是蔣與中共的關係，何時生變又為何生變？北伐期間的清共過程中，日本扮演何種關

鍵性角色？北伐期間蔣與日本的關係，為何會從友變敵？九一八事變以後，蔣的「反共撫日」

政策又應如何評價？最後，蔣介石、日本與中共的恩怨敵友關係，在盧溝橋事變爆發後，何以

走到國共合作、舉國同仇抗日之形勢？ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

日期：2016 年 4 月 25 日 (星期一) 

時間：16:00-18:00 

地點：E21-G052 

語言：普通話 

※歡迎蒞臨參與※ 

 


